
M eland kommune

Møteprotokoll
for

Kommunestyret

Møtedato: 14.10.2015
Møtestad: Kommunestyresalen
Møtetid: 17:00 - 18:55

Møtet vart styrt av ordførar Nils Marton Aadland.

Medlemmene var innkalla i skriv dat. 06.10.15 og møtet var kunngjort i pressa 02.09 .15 .

Ved opprop var 26 medlemmer til stades.

Det vart halde gruppemøte frå kl. 18:10 - 18:20.

Inge Alsaker frå Statens vegvesent informere om NTP - prosessen og status for Nyborgtunnelen og
arbeidet med nasjonal transportplan.

Fungerande havnedirektør Ulrik Jørgensen frå Bergen og Omland havneves en tok del under sak 78
«Prinsippvedtak om oppløysing av Bergen og Omland Havnevesen, ny organisering» .

Møtedeltakarar Parti Rolle
Nils Marton Aadland H Ordførar
Lars L Barstad V Varaordførar
Anne Grete Eide AP Medlem
Rolf Hansen AP Medlem
Asbjørn Larsen AP Medlem
Øyvind Oddekalv AP Medlem
Tormod Skurtveit AP Medlem
Henriette Fennelly FrP Medlem
Atle Håtuft FrP Medlem
Ørjan Evald Kristiansen FrP Medlem
Sigmund Larsen FrP Medlem
Elna H Bjørndal H Medlem
Øystein Berland Blom H Medlem
Jorunn Signe Brakstad H Medlem
Ragnar Bratland H Medlem
Mabel Johansen H Medlem
Marit Samnøy Jøssang KRF Medlem
Erling Rønnestad KRF Medlem
Kåre Skibenes KRF Medlem
Leif Johnsen MDG Medlem
Morten Sakstad SAM Medlem
Astrid Anne Fjeldstad SP Medlem
Per Kristian Holmetun SP Medlem
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Sølvi Norunn Knudsen SP Medlem 

Magne Rifsgård SP Medlem 

Silje Ingelin Sæterstøl V Medlem 

  

Forfall meldt frå følgjande medl. Parti 

Åshild Aamli SAM 

 

 
Desse møtte frå administrasjonen: Rådmann Ingvild Hjelmtveit, personal- og organisasjonssjef  
Kari Anne Iversen, sektorsjef teknisk Anny Bastesen og økonomisjef Per Inge Olsen. 
 
 
 
 
 
Protokollførar: Randi Hilland 
 
 
 
 

15. oktober 2015 
 
 

Nils Marton Aadland 
 
 
 
 

Randi Hilland                                                                                                               Lars Barstad 
Konsulent                                                                                                                     varaordførar 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 



Sakliste 
Saknr Tittel 
        

74/2015 Godkjenning av innkalling og sakliste 

75/2015 Godkjenning av møtebok 

76/2015 Referatsaker 

77/2015 Orientering om status kommunestruktur 

78/2015 Prinsippvedtak om oppløysing av Bergen og Omland Havnevesen, ny organisering 

79/2015 Budsjettrevisjon pr aug. 2015 

80/2015 Endringar i arbeidsmiljølova frå 01.07.15/bruk av mellombels tilsetjing 

81/2015 Søknad om kjøp av del av kommunal grunn gbnr. 23/4, tileggsareal til gbnr 23/138 

82/2015 Vedlikehaldsplan for kommunale bygg 

  
  



 

74/2015: Godkjenning av innkalling og sakliste 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
Innkalling og sakliste vert godkjent. 

 
14.10.2015 KOMMUNESTYRET 
 
 
KS - 74/2015 VEDTAK: 
Innkalling og sakliste vert godkjent. 

 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

75/2015: Godkjenning av møtebok 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
"Møtebok frå møte 09.09.15 vert godkjent." 

 
14.10.2015 KOMMUNESTYRET 
 
 
KS - 75/2015 VEDTAK: 
"Møtebok frå møte 09.09.15 vert godkjent." 

 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

76/2015: Referatsaker 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
Meldingane vert tekne til orientering. 

 
14.10.2015 KOMMUNESTYRET 
Ragnar Bratland stilte spørsmål om skriv nr. 3. 

Ordførar svarte. 

 
KS - 76/2015 VEDTAK: 
Meldingane og orienteringa vert tekne til orientering." 

 



--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

77/2015: Orientering om status kommunestruktur 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
 

 
14.10.2015 KOMMUNESTYRET 
Det ligg ikkje føre nye opplysningar i saka. 

 
KS - 77/2015 VEDTAK: 
 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

78/2015: Prinsippvedtak om oppløysing av Bergen og Omland Havnevesen, ny 
organisering 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
«Kommunestyret godkjenner at Bergen og Omland Havnevesen (BOH) blir oppløyst. Vedtaket om 
oppløysing er bygd på følgjande føresetnader: 

a. Minst 2/3 av medlemskommunane i BOH har fatta vedtak om at det ikkje skal fremjast et 
krav på oppløysingsproveny utover den andelen dei respektive kommunane vil vidareføre 
i BH IKS. 

b. Bergen kommune stadfester at det ligg føre ei avklaring som kommunen kan akseptere på 
forholdet mellom hamnekassen og kommunen sine eigedelar elles (bykassen). 

c. Det ligg føre eit utkast til stiftingsdokument for BH IKS 
d. Havnerådet gjer eit ubetinga vedtak om oppløysing 
e. Dei tilsette skal takast med i den vidare prosessen. 

Meland kommune har ingen hamnekapital og heller ikkje krav om oppløysingsproveny som nemnt i 
pkt a.» 

 
30.09.2015 FORMANNSKAPET 
 
 
FS - 118/2015 FRAMLEGGG TIL  VEDTAK: 
«Kommunestyret godkjenner at Bergen og Omland Havnevesen (BOH) blir oppløyst. Vedtaket om 
oppløysing er bygd på følgjande føresetnader: 

a. Minst 2/3 av medlemskommunane i BOH har fatta vedtak om at det ikkje skal fremjast et 
krav på oppløysingsproveny utover den andelen dei respektive kommunane vil vidareføre i 
BH IKS. 

b. Bergen kommune stadfester at det ligg føre ei avklaring som kommunen kan akseptere på 
forholdet mellom hamnekassen og kommunen sine eigedelar elles (bykassen). 

c. Det ligg føre eit utkast til stiftingsdokument for BH IKS 
d. Havnerådet gjer eit ubetinga vedtak om oppløysing 



e. Dei tilsette skal takast med i den vidare prosessen. 

Meland kommune har ingen hamnekapital og heller ikkje krav om oppløysingsproveny som nemnt i 
pkt a.» 

 

 
14.10.2015 KOMMUNESTYRET 
 
 
KS - 78/2015 VEDTAK: 
«Kommunestyret godkjenner at Bergen og Omland Havnevesen (BOH) blir oppløyst. Vedtaket om 
oppløysing er bygd på følgjande føresetnader: 

a. Minst 2/3 av medlemskommunane i BOH har fatta vedtak om at det ikkje skal fremjast et 
krav på oppløysingsproveny utover den andelen dei respektive kommunane vil vidareføre i 
BH IKS. 

b. Bergen kommune stadfester at det ligg føre ei avklaring som kommunen kan akseptere på 
forholdet mellom hamnekassen og kommunen sine eigedelar elles (bykassen). 

c. Det ligg føre eit utkast til stiftingsdokument for BH IKS 
d. Havnerådet gjer eit ubetinga vedtak om oppløysing 
e. Dei tilsette skal takast med i den vidare prosessen. 

Meland kommune har ingen hamnekapital og heller ikkje krav om oppløysingsproveny som nemnt i 
pkt a.» 

 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

79/2015: Budsjettrevisjon pr aug. 2015 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
«Kommunestyret godkjenner at det vert gjort endringar i budsjettet for 2015 slik:  
 
Investeringsbudsjettet for 2015 vert redusert med kr 31.367.000,- spesifiserert på prosjekt som i 
tabellen i saksutgreiinga over.  
Finansiering:  

a. Auke i bruk av bundne investeringsfond (breiband) kr 3.100.000,-  
b. Auke i bruk av kapitalfond (ubundne investeringsfond) kr 165.000,-  
c. Reduksjon i bruk av lånemidlar: kr 30.462.000,-  
d. Reduksjon i mva-refusjon kr 4.170.000,-  » 

 

 
 
 
 



30.09.2015 FORMANNSKAPET 
 

Framlegg til endring frå Marit Jøssang, KrF: 

"Punkt b går ut. Punkt c justerast tilsvarande = 30 297 000,-." 

Avrøysting: 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak med framlegg til endring frå Marit Jøssang vart samrøystes 
vedteke. 

 
FS - 115/2015 FRAMLEGG TIL VEDTAK: 
«Kommunestyret godkjenner at det vert gjort endringar i budsjettet for 2015 slik:  
 
Investeringsbudsjettet for 2015 vert redusert med kr 31.367.000,- spesifiserert på prosjekt som i 
tabellen i saksutgreiinga over.  
Finansiering:  

a. Auke i bruk av bundne investeringsfond (breiband) kr 3.100.000,-  
b. Reduksjon i bruk av lånemidlar: kr 30.297.000,-  
c. Reduksjon i mva-refusjon kr 4.170.000,-  » 

 

 

 
14.10.2015 KOMMUNESTYRET 
 
 
KS - 79/2015 VEDTAK: 
«Kommunestyret godkjenner at det vert gjort endringar i budsjettet for 2015 slik:  
 
Investeringsbudsjettet for 2015 vert redusert med kr 31.367.000,- spesifiserert på prosjekt som i 
tabellen i saksutgreiinga over.  
Finansiering:  

a. Auke i bruk av bundne investeringsfond (breiband) kr 3.100.000,-  
b. Reduksjon i bruk av lånemidlar: kr 30.297.000,-  
c. Reduksjon i mva-refusjon kr 4.170.000,-  » 

 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

80/2015: Endringar i arbeidsmiljølova frå 01.07.15/bruk av mellombels tilsetjing 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
«Administrasjonsutvalet tilrår overfor kommunestyret at saka vert tatt til orientering». 

 
 



 
30.09.2015 ADMINISTRASJONSUTVALET 
 

Rolf Hansen, AP, fremja framlegg til vedtak i interpellasjon frå Øyvind Oddekalv, AP, til 
Kommunestyre 9. september 2015: 

"Meland kommune skal framleis vere ein ansvarleg og seriøs arbeidsgjevar, der trygg eldreomsorg, 
gode skolar og elles gode kommunale tenester for innbyggarane har hovudprioritet. Til dette treng vi 
tilsette som opplever tryggleik og stabilitet, noko ein ikkje oppnår gjennom auka bruk av midlertidige 
tilsette. 
 
På denne bakgrunnen vil ikkje Meland kommune bruke mulegheita til auka bruk av midlertidig 
tilsette (jf. § 14-9 f), men halde fram med praksis slik den var før endringa i arbeidsmiljølova 1. juli 
2015." 

Avrøysting:  
Framlegget frå administrasjonen fekk 4 røyster for, (H, V, KrF og FrP), 6 røyster mot, og fall. 

Framlegget frå Rolf Hansen fekk 6 røyster for, (Ap, Sp, Sam og dei 3 arbeidstakarorganisasjonane), 
4 røyster mot, og er såleis vedteke. 

 

 
ADM - 12/2015 VEDTAK: 
"Meland kommune skal framleis vere ein ansvarleg og seriøs arbeidsgjevar, der tryggeldreomsorg, 
gode skolar og elles gode kommunale tenester for innbyggarane har hovudprioritet. Til dette treng vi 
tilsette som opplever tryggleik og stabilitet, noko ein ikkje oppnår gjennom auka bruk av midlertidige 
tilsette. 
 
Pådenne bakgrunnen vil ikkje Meland kommune bruke mulegheita til auka bruk av midlertidig tilsette 
(jf. §14-9 f), men halde fram med praksis slik den var før endringa i arbeidsmiljølova 1. juli 2015." 

 

 
14.10.2015 KOMMUNESTYRET 
 

Framlegg til vedtak frå Øyvind Oddekalv, AP: 

"Meland kommune skal framleis vere ein ansvarleg og seriøs arbeidsgjevar, der trygg eldreomsorg, 
gode skolar og elles gode kommunale tenester for innbyggarane har hovudprioritet. Til dette treng vi 
tilsette som opplever tryggleik og stabilitet, noko ein ikkje oppnår gjennom auka bruk av midlertidige 
tilsette." 
 
Framlegg til vedtak frå Ragnar Bratland, H: 
 
«Kommunestyret tar saka til orientering.» 



 
 
Avrøysting: 
Framlegg til vedtak frå Øyvind Oddekalv fekk 14 røyster for, (5 AP, 4 SP, 3 KrF,1 SAM, 1 MDG),  
12 røyster mot, og er såleis vedteke. 
Framlegg til vedtak frå Ragnar Bratland fekk 12 røyster for, (6 H, 4 FrP, 2 V), 14 røyster mot, og fall. 
 

 
KS - 80/2015 VEDTAK: 
"Meland kommune skal framleis vere ein ansvarleg og seriøs arbeidsgjevar, der tryggeldreomsorg, 
gode skolar og elles gode kommunale tenester for innbyggarane har hovudprioritet. Til dette treng vi 
tilsette som opplever tryggleik og stabilitet, noko ein ikkje oppnår gjennom auka bruk av midlertidige 
tilsette." 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

81/2015: Søknad om kjøp av del av kommunal grunn gbnr. 23/4, tileggsareal til gbnr 
23/138 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
«Kommunestyret godkjenner at Catherine og Erik Ulvik  får tilbod om å kjøpe eit mindre areal på om 
lag 300 m2 av kommunal eigedom gbnr. 23/4. Før kjøpet kan gjennomførast, må reguleringsendring 
vere godkjent. Administrasjonen får fullmakt til å gjennomføre salet og forhandle om grenser og 
pris, medrekna rydde opp i forholdet til noverande grense i vest. Salssummen skal godkjennast av 
ordførar.» 

 
30.09.2015 FORMANNSKAPET 
 
 
FS - 119/2015 FRAMLEGG TIL VEDTAK: 
«Kommunestyret godkjenner at Catherine og Erik Ulvik  får tilbod om å kjøpe eit mindre areal på om 
lag 300 m2 av kommunal eigedom gbnr. 23/4. Før kjøpet kan gjennomførast, må reguleringsendring 
vere godkjent. Administrasjonen får fullmakt til å gjennomføre salet og forhandle om grenser og pris, 
medrekna rydde opp i forholdet til noverande grense i vest. Salssummen skal godkjennast av 
ordførar.» 
 

 

 
14.10.2015 KOMMUNESTYRET 
 
 
KS - 81/2015 VEDTAK: 
«Kommunestyret godkjenner at Catherine og Erik Ulvik  får tilbod om å kjøpe eit mindre areal på om 
lag 300 m2 av kommunal eigedom gbnr. 23/4. Før kjøpet kan gjennomførast, må reguleringsendring 
vere godkjent. Administrasjonen får fullmakt til å gjennomføre salet og forhandle om grenser og pris, 
medrekna rydde opp i forholdet til noverande grense i vest. Salssummen skal godkjennast av 



ordførar.» 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

82/2015: Vedlikehaldsplan for kommunale bygg 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
”Kommunestyret godkjenner rullering av ”Vedlikehaldsplan for kommunale bygningar” datert 
21.09.2015. Tiltaksplanen (handlingsdelen) skal vurderast årleg i samband med budsjettarbeidet. 
Konkrete prioriteringar vert gjort av Utval for drift og utvikling i første kvartal kvart år, på bakgrunn 
av kommunestyret sitt budsjettvedtak.” 

 
29.09.2015 UTVAL FOR DRIFT OG UTVIKLING 
Drift- og vedlikehaldsleiar Jens Dahl orienterte om vedlikehaldsplanen og utførte vedlikehald på 
kommunale bygg. 

 
UDU - 70/2015 FRAMLEGG TIL VEDTAK: 
”Kommunestyret godkjenner rullering av ”Vedlikehaldsplan for kommunale bygningar” datert 
21.09.2015. Tiltaksplanen (handlingsdelen) skal vurderast årleg i samband med budsjettarbeidet. 
Konkrete prioriteringar vert gjort av Utval for drift og utvikling i første kvartal kvart år, på bakgrunn 
av kommunestyret sitt budsjettvedtak.” 

 
14.10.2015 KOMMUNESTYRET 
 
 
KS - 82/2015 VEDTAK: 
”Kommunestyret godkjenner rullering av ”Vedlikehaldsplan for kommunale bygningar” datert 
21.09.2015. Tiltaksplanen (handlingsdelen) skal vurderast årleg i samband med budsjettarbeidet. 
Konkrete prioriteringar vert gjort av Utval for drift og utvikling i første kvartal kvart år, på bakgrunn 
av kommunestyret sitt budsjettvedtak.” 

 

 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
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